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Írásbeli kérdés

„Elszálló milliárdok?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok

benyújtani Draskovics Tibor pénzügyminiszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban kérem

Tisztelt Miniszter Úr!

Gyurcsány Ferenc miniszterelnök Úrtól tudjuk, hogy nagy a jólét mostanában . Az
átlagemberek persze azt is tudják, hogy 'ez leginkább csak azokon a helyeken igaz, ahol
milliárdok mozognak .

Így aztán nagy a jólét mostanában egy milliárdos állami cégnél, a Budapest Airport Rt-nél is,
ahol májusban - a létszámleépítésekkel egyidőben - költséges, mintegy 17 millió forintos
bulit rendeztek a Hit Gyülekezetének Gyömrői úti csarnokában, ahol az étkeztetésről a
Gundel étterem gondoskodott (Söjtör kicsiben) .

Nagy a jólétben a nagy beruházások is „jó bulit" jelentenek egyeseknek, számolatlanul
szállhatnak a milliárdok. Először egy informatikai beszerzés esetében merült föl az egyik
vezető érintettsége, majd szinte hétről hétre újabb és újabb számok láttak napvilágot a
Ferihegyi 1-es Terminál felújítása kapcsán . Egy 2002-ben készült tanulmány szerint 2-3
milliárd forintba kerülnek a felújítási munkák, melyet a vezérigazgató egy 2003 . novemberi
sajtótájékoztatóján meg is erősített, sőt a munkák ütemezéséről is tájékoztatást adott . Néhány
hónap múlva - amikor a munkáknak már javában folyniuk kellett volna - a vezérigazgató már
5,5 milliárd forintról beszél . És lássunk csodát, az ÁPV Rt . augusztus 27-ei igazgatósági
ülésén az előterjesztés 8,7 milliárdról szól . Ekkor azonban az is elhangzik, hogy a pályáztatás
és annak körülményei úgymond „aggályosak" . Hogy ez pontosan mit jelent, azt persze nem
lehet tudni, hiszen a tender részleteit államtitoknak minősítették .

A tender lebonyolítása körül nemcsak a változó és hihetetlen módon növekvő költségek adnak
okot gyanakvásra, hanem az az eljárás is, mellyel a szóba jöhető kivitelező cégeket a tenderre
felkértek, másokat pedig kizártak . Talán ezek a tisztázatlan körülmények indokolják azt a



résztvevők között szállóigévé vált mondást, miszerint „nyulak vannak a pályázatban", vagyis
a nyertes már megvan, a többiek pedig csak vesztesként asszisztálhatnak .

Tisztelt Miniszter úr! Az előbbiek alapján sok kérdés felvetődhet, de én ezek közül csak
néhányra várok Öntől konkrét választ :

Miniszter Úr, ez a tiszta verseny? A „visszalízingeljük magunknak" után, most az
„elbíráljuk magunknak" lesz a módi?

2 . Miért a nagy titkolózás, mi indokolja, hogy államtitoknak minősítsék a felújítási
tender részleteit? Miért csak most, a legmagasabb költségkalkuláció idején kellett
titkosítani a részleteket?

3 . Hogyan lehetséges, hogy néhány hónap alatt több milliárd forinttal nőtt a Ferihegy l-
es Terminál felújítási munkáinak költségvetése? Hová, kihez szállnak el a plusz
milliárdok? Kiknek lesz ebből nagy a jólét?

Várom válaszát!

Budapest, 2005 . január 20. .
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